
Виступ керівника Офісу Президента Андрія Єрмака в Інституті миру США 

 

Шановні пані та панове, дорогі друзі! 

Насамперед я хотів би подякувати вам за можливість виступити тут. Це велика 
честь і задоволення – виступити перед спільнотою, яка була створена заради 
великої мети: сприяти міжнародному миру та подоланню конфліктів між націями та 
народами світу без застосування насильства. Це відбулося в 1984-му – тоді, коли 
годинник Судного дня показував 23:57. Це було одне з найбільших загострень 
часів холодної війни. Але воно стало останнім. Невдовзі імперія зла програла. 

Погляньте, це неймовірно. Указ про створення Інституту миру підписав Президент 
Рейган. Той самий, який «навічно оголосив Росію поза законом». Колись я бачив у 
цьому суперечність. Тепер я знаю: її немає. Адже мир – це не просто відсутність 
війни. Мир – це гарантія покарання для тиранів, що замислили агресію. 

Сьогодні імперія зла повернулась із пекла. І марить реваншем. Тож в Інституті 
миру я мушу говорити про війну. Вже 649 днів Україна бореться за свою свободу. 
Ми зірвали плани російського бліцкригу. Ми вистояли. Українці надзвичайно вдячні 
всім, хто допоміг нам залишитися суверенною та незалежною нацією.  

Ми не забудемо цього. Адже маємо довгу пам'ять. Знаєте, мій знайомий, старий 
ветеран, усе життя зберігав відкривачку з комплекту ленд-лізівської американської 
тушкованки. Просто як нагадування про те, якою ціною було подолано нацизм у 
виснажливій шестирічній війні.  

Тепер у нас так само – війна на виснаження. Імперія зла крок за кроком реанімує 
вісь зла. Вона створює нові кризи, роздмухує давні конфлікти. Близький Схід, 
Африка, ймовірно, Балкани… Світ, заснований на правилах, піддається DDоS-
атаці. Їхній план – світова війна, що ведеться локально. 

Ми можемо й мусимо цьому запобігти. Треба лікувати хворобу, а не її симптоми. 

Перемовини з терористами завжди закінчуються лише крихким перемир’ям. Ключ 

до миру – у позбавленні сил їхніх ляльководів. 

Формула миру, представлена Президентом Зеленським, – саме про це. Вона 

пропонує комплексну відповідь на безпекові виклики, перед якими стоїть людство. 

І вона повертає у світ справедливість. Це українська формула, але план миру на її 

основі має співавторів по всьому світу. Ми перетворюємо добру волю на добру 

дію.  

Скажете, це неможливо? Що ж, єпископ Мілтон Райт теж був скептиком. Людина 

ніколи не полетить, тому що польоти – для янголів, казав він. А через рік його сини 

піднялися в небо. 



Нашій Формулі, щоб злетіти, теж знадобився рік. На першій зустрічі послів щодо 

Формули була представлена лише 21 держава та міжнародна організація. На 

десятій, що відбулася в п'ятницю, – вже 86. У результаті цих зустрічей 

створюються механізми імплементації Формули. 

Фіналізуються вони на зустрічах радників із нацбезпеки та зовнішньої політики. Їх 
було вже три, і невдовзі має відбутися четверта. З кожною наступною зустріччю ми 
стаємо сильнішими. Все досяжнішим стає Глобальний саміт миру – зібрання 
лідерів світу, відданих якомога швидшому досягненню справедливого, тривалого 
та всеосяжного миру. І ми віримо, що цей саміт відбудеться вже незабаром. 
 
Наголошу: наша мета – виправити систему міжнародних відносин, змусити її 
працювати на основі верховенства права, а не права сили. Формула миру вже 
стала міжнародною екосистемою. Нині це цілісна структура, елементи якої щільно 
взаємопов’язані. Це каркас, на який нанизуються виконавчі механізми. 
 
Справедливий, всеосяжний і тривкий мир можливий лише як наслідок колективної 
волі та колективних дій. Відповідальні держави, які поважають міжнародне право, 
повинні залишатися єдиними й відданими справі порятунку світу. Запобігти війні 
можна лише шляхом надання Україні надійних багатосторонніх гарантій безпеки. 
 
Це той фундамент, на якому будується майбутнє. Тирани ніколи не зупиняються 

самі. Їх зупиняють. Ще не пізно. Імплементація Формули миру дасть змогу це 

зробити. 

Дякую за увагу. 


